

Les pionniers français de la Convention

The French pioneers of the Convention

Plusieurs Français ont joué un rôle déterminant dans la rédaction et l'adoption de la Convention européenne des droits de l'homme
Several French nationals played a decisive role in drafting and securing adoption of the European Convention on Human Rights

Paul RAMADIER (1888 – 1961)

Pierre-Henri TEITGEN (1908 – 1997)

1948
1948



1949
1949



Paul Ramadier, ministre d'État, propose la rédaction d'une Charte des droits de l'homme et la création d'une Cour de justice des droits fondamentaux

Paul Ramadier, Minister of State: proposed the drafting of a Charter of Human Rights and the creation of a Court of Justice of Fundamental Rights

Pierre-Henri Teitgen, homme politique, élabore et présente le projet de Charte des droits de l'homme à l'Assemblée consultative du Conseil de l'Europe. Il succédera à René Cassin comme juge français à la Cour en 1976

Pierre-Henri Teitgen, politician: drew up and presented the draft Charter of Human Rights to the Consultative Assembly of the Council of Europe. He succeeded René Cassin as French judge at the Court in 1976

Charles CHAUMONT (1913 – 2001)

1959
1950



Charles Chaumont, professeur de droit, œuvre à la rédaction du texte définitif dans le cadre du Conseil de l'Europe

Charles Chaumont, law professor: worked on drafting the final text within the Council of Europe



1^{re} Session de l'Assemblée consultative du Conseil de l'Europe – 1st Session of the Consultative Assembly of the Council of Europe (1949)